
ACTA de reunió del COMITÈ EXECUTIU del Consorci del Transport Públic 
del Camp de Tarragona 
 
 
Identificació de la reunió  
Sessió: 2/2024, núm. 99 
Data: 25 de juliol de 2024  
Lloc: Via Teams 
Horari: 13:00 a 13:40 h.  
Hi assisteixen:  
 
 Javier Villacampa Villacampa, en representació de la Generalitat, president  

 Benjamí Cubillo Vidal, en representació de la Generalitat  

 Luis Marcos Lopez de Zamora Enrich, en representació de la Generalitat  

 Marina Berasategui Canals, en representació de l’Ajuntament de Reus 

 Pau Tondo Bravo, en representació de l’Ajuntament de Valls  

 Enrique Arce Peñacoba, en representació de Cambrils, Vila-seca i Salou  

 Eugenia Domènech Moral, gerenta del Consorci  

S’han excusat d’assistir-hi:  
 Sonia Orts, en representació de l’Ajuntament de Tarragona
 Daniel Fernández Ruiz-Capillas, en representació de la Generalitat 
 Miquel Angel Bru Esteban, secretari  

 
 
ORDRE DEL DIA: 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de reunions anteriors 
2. Gestió econòmica 
3. Recursos humans 
4. Contractes, convenis, acords i encàrrecs de gestió 
5. Expedients tècnics 
6. Estadístiques de mobilitat 
7. Temes sobrevinguts  
8. Torn obert de paraules 
 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
Com a qüestió prèvia es nomena secretari accidental per aquesta sessió del Comitè 
Executiu, a Luis Marcos López de Zamora, per absència del Miquel Àngel Bru. 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior 
 
Els assistents donen per llegida l’acta de la sessió de 21 de març de 2024 i queda 
aprovada. 
 
2. Gestió econòmica 
 
En primer lloc, s’informa sobre l’estat d’execució del pressupost a data 30 de juny de 
2024 i els percentatges de recaptació dels drets reconeguts i execució de les obligacions 
reconegudes. S’informa també de la previsió de propers pagaments en 2024. 



 
A continuació, es sotmeten a acord els dos expedients econòmics següents: 
 

 Expedient 2024/01 de Generació de crèdit per majors ingressos per les 
compensacions per la reducció de preus durant el període de l’1 de juliol al 31 
de desembre de 2023. 

 Expedient 2024/03 d’incorporació de romanents de l’exercici 2023. 
 
Els dos expedients anteriors gaudeixen de l’acord del Comitè Executiu. 
 
Tot seguit, es presenta l’estat de les aportacions de les entitats consorciades del 
pressupost d’ingressos de 2024. No tots han efectuat el pagament, per la qual cosa 
s’informa que ja se’ls ha fet el requeriment per a què ho facin. 
 
3. Recursos humans 
 
S’informa que en data 3 de juliol es va publicar al DOGC l’aprovació de l’Oferta pública 
d’ocupació aprovada al Consell d’Administració del proppassat 20 de juny. S’espera que 
la convocatòria dels processos selectius es publiqui properament. 
 
4. Contractes, convenis, acords i encàrrecs de gestió 
 
En aquest punt s’informa de la situació en la tramitació dels contractes menors i dels no 
menors aprovats pels òrgans de govern de l’ATM. 
 
5. Expedients tècnics 
 
A continuació, s’informa dels següents fets relatius al pla Director de Mobilitat del Camp 
de Tarragona. 
 
En primer lloc, s’informa dels primers passos donats per la Comissió Tècnica de 
Seguiment del Pla Director de Mobilitat, un cop es van acordar les normes de 
funcionament al Consell d’Administració del 20 de juny. S’informa de què la seva 
constitució efectiva va tenir lloc el 18 de juliol. 
Es va explicar l’estat de situació del pdM i es va demanar als membres de la Comissió 
que fessin arribar les seves propostes per al pla d’acció del pdM. fins al 21 d’octubre. Es 
va comunicar que la propera reunió es celebrarà el dijous 21 de novembre i es debatran 
les propostes rebudes. 
 
Finalment, s’informa també de la sol·licitud de participació en aquest Comissió Tècnica 
rebuda de la Diputació de Tarragona, que es va comunicar als membres de la Comissió 
Tècnica, acordant la seva integració com a membre convidat,  la qual el Comitè Executiu 
acorda també aprovar. 
 
6. Estadístiques de mobilitat 
 
Es presenten les dades de mobilitat a data 31 de maig de 2024: dades de viatgers; 
vendes dels títols ATM; TAM d’ingressos i despeses i el seguiment estadístic de la 
reducció de tarifes, amb valoració especial dels títols T-16 i T-JOVE incorporats l’exercici 
anterior. 
 
Destaca un increment del nombre de viatgers i de les validacions dels títols ATM, 
especialment en els títols T10, T10/30 i T-Jove. 
 
 



7. Temes sobrevinguts 
 
No s’acorda tractar de cap tema sobrevingut no inclòs a l’ordre del dia. 
 
8. Torn obert de paraules 
 
El subdirector general de Transport Públic per Carretera i Mobilitat de la Generalitat de 
Catalunya, el Sr. Benjamín Cubillo, passa a informar sobre els aspectes relatius al 
transport per carretera que poden esdevenir amb el tall del servei ferroviari entre Sant 
Vicenç de Calders i Tarragona que es produirà a partir de la tardor. Informa de 
l’existència d’un pla alternatiu de transport proposat per Renfe i efectua una valoració 
de les possibles repercussions sobre el servei de transport interurbà per carretera. El 
Sr. Cubillo comunica que la DGTM està treballant al respecte i que en aquest moment 
encara no es pot concretar cap mesura concreta, les quals estan en estudi. Manifesta 
també la incertesa que suposa saber quina serà l’elecció de l’usuari un cop es produeixi 
el tall, la qual dependrà de diversos factors que no és possible conèixer fins que es 
produeixi el tall de forma efectiva i comenci a prestar-se el servei alternatiu per part de 
Renfe. 
 
La regidora de l’Ajuntament de Reus, la Sra. Marina Berasategui, esmenta que és 
important que ATM proporcioni resposta a les peticions que li pot fer arribar el conjunt 
de la societat, i demana que s’estudiï la viabilitat d’implementar el títol multiviatge 
T10/120 entre Tarragona i Barcelona, així com no oblidar reforçar els principals 
corredors.  
 
La gerenta de l’ATM, la Sra. Eugènia Domènech, respon que, com siempre ha fet, l’ATM 
és receptiva a qualsevol qüestió que prové o se li planteja des la societat i que, en aquest 
assumpte en concret, actuarà de la mateixa manera i proporcionarà resposta a aquelles 
qüestions que se li plantegin. 
 
El Sr. Cubillo afegeix que la DGTM és disposada a donar resposta als ínputs rebuts de 
la societat. Afegeix que tota mesura ha de venir acompanyada de la disponibilitat 
pressupostària corresponent. En el cas concret de la T10/120 entre Tarragona i 
Barcelona, informa que el no tenir-la desplegada obeeix a criteris, establerts ja fa temps, 
relatius al reconeixement de la preponderància tradicional que ha tingut el transport 
ferroviari en aquest important corredor, atesa la seva gran capacitat i que, a més, des 
de 2022 és gratuït. Remarca que el Camp de Tarragona, per contra, gaudeix d’una 
àmplia zona amb integració tarifària, a diferència d’altres territoris, i que convé valorar 
les situacions d’un territori amb una visió de conjunt. Per últim, recalca que 2024 és un 
any al qual es treballa amb una pròrroga pressupostària, cosa que no facilita la presa de 
decisions que comportin recursos econòmics. 
 
D’altra banda, el regidor de l’Ajuntament de Cambrils, el Sr. Enrique Arce, en el marc 
del tall ferroviari del qual ja s’ha informat, pregunta per la situació en la que es troba 
Cambrils, en la mesura que existeix un volum de veïns del municipi que van a Barcelona.  
 
El Sr. Cubillo informa que no es disposa encara del detall del pla alternatiu que operarà 
Renfe, el qual s’està acabant de definir. Torna a recalcar que la DGTM està estudiant 
les diferents opcions i que caldrà veure la mobilitat final que es donarà un cop es 
produeixi el tall. 
 
Sense cap altra qüestió a tractar, el president dona per acabada la sessió del Comitè 
Executiu. 
 
 



Acords:  
 
Primer.- Aprovar, per unanimitat, l’acta de la sessió del dia 21 de març de 2024. 
 
Segon.- Aprovar, per unanimitat, ratificar l’expedient 2024/01 de Generació de crèdit per 
majors ingressos finançats amb la transferència del Departament de Territori per les 
compensacions per la reducció de preus durant el període de l’1 de juliol al 31 de 
desembre de 2023. 
 
Tercer.- Aprovar, per unanimitat, ratificar la incoació de l’expedient 2024/03 
d’incorporació de romanents de l’exercici 2023. 
 
Quart.- Aprovar, per unanimitat, la incorporació de la Diputació de Tarragona a la 
Comissió Tècnica de seguiment del pdM, com a membre convidat. 
 


